



**“အမြဲမေးလေ့ရှိသည့်မေးခွန်းများ”**

**သံရုံးများ၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများနှင့် အခြားသံတမန်ရေးရာမစ်ရှင်များမှ အဆိုပြုတင်သွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများအား မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုခြင်း**

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများ၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများနှင့် အခြားသံတမန်ရေးရာမစ်ရှင်များမှ အဆိုပြုတင်သွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများအပါအဝင် နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများအား တရားဝင်အသိအမှတ် ပြုခြင်းလုပ်ငန်းများ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ စောင့်ကြည့်လေ့လာရာတွင် နိုင်ငံတကာ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များအား အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၇/၂၀၁၅) ဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၏ ကျင့်ဝတ်များအား အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂/၂၀၁၅) ဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၉ ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

**၁။ ကျွန်တော်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ မကြာမီကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲကို စောင့်ကြည့်လေ့လာရန် စိတ်ဝင်စားပါသည်။ ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများအား စောင့်ကြည့်လေ့လာရန် မိမိဟာမိမိတစ်ဦးချင်း အနေဖြင့်လာရောက် လျှောက်ထား၍ ရပါသလား။**

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများအတွက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှကျင့်သုံးသည့် တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုခြင်းစနစ်သည် အဖွဲ့အစည်းကိုအခြေခံ၍ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုသောစနစ်ဖြစ်သည်။ အဖွဲ့အစည်းများ ကသာ နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၏ အမည်စာရင်းကို အဆိုပြုတင်သွင်းနိုင်သည်။ တစ်ဦးချင်း အနေဖြင့် လျှောက်ထား၍မရနိုင်ပါ။ ဤအမြဲမေးလေ့ရှိသည့်မေးခွန်းများတွင် ဖော်ပြထားသည့်နည်းလမ်းများအတိုင်း

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ သံရုံးများ၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများနှင့် အခြားသံတမန်ရေးရာမစ်ရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းအား အဆိုပြုတင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူတစ်ဦးဖြစ်ရန် ဆန္ဒရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုထားသည့် နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေး အဖွဲ့အစည်းများအား ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ နိုင်ငံတကာမှ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့ပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများ အား တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်မည်ဖြစ်သည်။

**၂။ မည်သည့်နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်များက ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၏အမည်စာရင်း တင်သွင်းခွင့်ရှိပါသလဲ။**

ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနထံမှ ဖိတ်ကြားလွှာရရှိထားသည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သံတမန်အဖွဲ့အားလုံးသည် မိမိတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာ သူအမည်စာရင်းအား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ အဆိုပြုတင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

**၃။ သံတမန်အဖွဲ့များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူအမည်စာရင်းအား မည်သည့်အချိန်တွင် တင်သွင်းနိုင်သနည်း။**

ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဖိတ်ကြားခြင်းကိုရရှိပြီဆိုသည်နှင့် သံတမန်အဖွဲ့များသည် မိမိတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများအား တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုပေးရန် လျှောက်ထားနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲနေ့မတိုင်မီ ရက်ပေါင်း ၁၅ ရက် (သို့မဟုတ် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီမတိုင်မီ) အထိ လျှောက်ထားလွှာများအား တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

**၄။ သံတမန်အဖွဲ့များသည် ရွေးကောက်ပွဲကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိနေသော ၎င်းတို့၏ယာယီ ဝန်ထမ်းများနှင့် မြန်မာလူမျိုးဝန်ထမ်းများအား တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုပေးရန် လျှောက်ထားနိုင်ပါသလား။**

လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ သံတမန်အဖွဲ့များသည် ၎င်းတို့၏ယာယီဝန်ထမ်းများနှင့် မြန်မာလူမျိုးဝန်ထမ်းများအား အဆိုပြု တင်သွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူအမည်စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြခြင်းအားဖြင့် တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံရရန် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၏ အခွင့်အရေးများ၊ တာဝန်ဝတ္တရားများ၊ လိုက်နာရမည့်ကျင့်ဝတ်များ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ရှိ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအား မိမိတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူအားလုံးအနေဖြင့် သိရှိနားလည်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်မှာ လာရောက်လျှောက်ထားသည့် သံအဖွဲ့များ၏ တာဝန်လုံးလုံးဖြစ်ပါသည်။

**၅။ သံတမန်အဖွဲ့များသည် ၎င်းတို့အား တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံရရန် လျှောက်ထားလွှာနှင့် အဆိုပြုတင်သွင်းသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းအား မည်သည့်နေရာသို့ တင်သွင်းနိုင်သလဲ။**

ပြည့်စုံစွာရေးသွင်းထားသော လျှောက်ထားလွှာများအား နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လျှောက်ထားလွှာများနှင့် အခြားပူးတွဲစာရွက်စာတမ်းများအား တင်သွင်းပြီးသည်နှင့် သံတမန်အဖွဲ့များသည် အဆိုပါစာရွက်စာတမ်းများ၏ မိတ္တူများအား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ အီးမေးလ်ဖြစ်သည့် [info@uec.gov.mm](mailto:info@uec.gov.mm) သို့အီးမေးလ်ပေးပို့၍ အကြောင်းကြားရမည်။ သံတမန်အဖွဲ့များမှ တင်သွင်းလာသည့် လျှောက်ထားလွှာနှင့် ပူးတွဲစာရွက်စာတမ်းများအား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သုံးသပ်အကဲဖြတ်ပြီးလျှင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ စတင်စိစစ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

**၆။ သံရုံးများ၊ ကောင်စစ်ဝန်များနှင့် အခြားသံတမန်ရေးရာအဖွဲ့အစည်းများမှ အဆိုပြုတင်သွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများသည် အချိန်မည်မျှကြာကြာ စောင့်ကြည့်လေ့လာခွင့်ရမည်နည်း။**

သံရုံးများ၊ ကောင်စစ်ဝန်များနှင့် အခြားသံတမန်ရေးရာအဖွဲ့အစည်းများမှ အဆိုပြုတင်သွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများသည် ကာလတိုစောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းပြုလုပ်မည်ဆိုလျှင် ရွေးကောက်ပွဲနေ့ အပါအဝင် အချိန်ကာလ ၁၀ ရက်ဆက်တိုက် စောင့်ကြည့်လေ့လာခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရန် ရရှိသော အချိန်ကာလ ၁၀ ရက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သံအဖွဲ့များသည် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့တင်သွင်းရသည့် အစီအစဉ်ဖော်ပြချက်အကျဉ်းချုပ်တွင် မိမိတို့ ရွေးချယ်ထားသည့် နေ့ရက်များအား ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်ဖြစ်သည် (မေးခွန်း ၇ အားကြည့်ရန်)။ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အစီအစဉ်ဖော်ပြချက်အကျဉ်းချုပ်တွင် မိမိတို့စောင့်ကြည့်လေ့လာမည့်နေ့ရက်များအား ထည့်သွင်းဖော်ပြရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲနေ့လည်း အပါအဝင်ဖြစ်ရမည်ဖြစ်သည်။

လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရာတွင် အချိန်အားဖြင့်ကန့်သတ်ချက်များရှိလာလျှင်ဖြစ်စေ၊ နယ်မြေဒေသစုံလင်စွာဖြင့် ပိုမိုစောင့်ကြည့် လေ့လာရန်လိုအပ်သည်ဟု မှတ်ယူလျှင်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် အဖွဲ့အစည်းများအား ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရန် နောက်ထပ်သက်တမ်းထပ်တိုး၍ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

**၇။ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုခြင်းကိုခံရရန်အတွက် သံတမန်အဖွဲ့များသည် မည်သည့်စာရွက်စာတမ်းများအား တင်သွင်း ရမည်နည်း။**

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံရရန်လျှောက်ထားရာတွင် သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများ အနေဖြင့် အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများအား တင်သွင်းရမည်ဖြစ်သည်။

**က။** အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ပြည့်စုံစွာဖြည့်စွက်ပြီး လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေး အဖွဲ့အစည်းအား တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုရန်တောင်းခံလွှာ (နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့် လေ့လာသူများ ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ၏ ပူးတွဲ-က)

တောင်းခံလွှာ၏ Microsoft Word အမျိုးအစားဖိုင်အား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ တရားဝင် Website တွင် Download ဆွဲ၍ ရယူနိုင်ပါသည်။

[သတိပြုရန် - အဆိုပါတောင်းခံလွှာ၌ ဖြည့်စွက်ရမည်ဖြစ်သော ရံပုံငွေရင်းမြစ်အား သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ဖြည့်စွက်ရန် မလိုအပ်ပါ။]

**ခ။** သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာလိုသည့် ရွေးကောက်ပွဲစက်ဝန်း၏အဆင့်များအား ဖော်ပြထားသည့် အစီအစဉ်ဖော်ပြချက်အကျဉ်းချုပ် (Mission Statement)

**ဂ။** ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးပို့ထားသော ဖိတ်ကြားလွှာမိတ္တူတစ်စောင်

**ဃ။** အဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး (သို့) သံအမတ် (သို့) သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ တို့မှလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် အဆိုပြု တင်သွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်း (ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့် လေ့လာရေး အဖွဲ့အစည်းအား တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုရန်တောင်းခံလွှာ၏ နောက်ဆက်တွဲ)။ အဆိုပါစာရင်းတွင် အဆိုပြုတင်ပြထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူတို့၏အမည်၊ နိုင်ငံသားနှင့် နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (သံတမန် နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ရှိပါကဖော်ပြရန်) တို့ကို ရှင်းလင်းစွာရေးသားခြင်း (သို့မဟုတ်) ကွန်ပျူတာဖြင့်ဖြည့်စွက်ရေးသွင်းခြင်းများ ပြုလုပ်ရမည်။ အဆိုပြုတင်ပြထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းပုံစံအား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ တရားဝင် Website တွင် Download ဆွဲ၍ ရယူနိုင်ပါသည်။

ငါ။ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများမှ လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော ဝန်ခံကတိပြုလွှာများ (လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲများစောင့်ကြည့်လေ့လာရာတွင် နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၏ ပူးတွဲ-င)

ဝန်ခံကတိပြုလွှာပုံစံအား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်ရှင်၏ တရားဝင် Website တွင် Download ဆွဲ၍ ရယူနိုင်ပါသည်။

စ။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်လျှောက်ထားခြင်းဖြစ်ပါက USB Memory Stick တစ်ခုဖြင့် (သို့မဟုတ်) Email ဖြင့်ပေးပို့လျှောက်ထားခြင်းဖြစ်ပါက Zip file အမျိုးအစားဖြင့် Email တွင်တွဲ၍ အဆိုပြု တင်ပြထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူ တစ်ဦးချင်းစီ၏ JPEG ဖိုင် ဓာတ်ပုံများအား အရည်အသွေး ကောင်းမွန်စွာ (၂၀၀ pixel နှင့် ၄၀၀ pixel အကြား) ပေးပို့ရမည်။ အဆိုပါ ဓာတ်ပုံများအား နောက်ခံရင်းရင်းလင်းလင်းတွင် ရိုက်ကူးရမည်ဖြစ်ပြီး၊ အရွယ်အစားအားဖြင့် ပတ်စ်ပို့ဓာတ်ပုံ အရွယ်အစားရှိရမည်ဖြစ်ကာ File Name များအား "First Name\_Family Name.jpg" ပုံစံဖြင့် ပေးပို့ရမည်ဖြစ်သည်။

စ။ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မိမိတို့တင်သွင်းထားသည့် တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံရရန် တောင်းဆိုလွှာနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အကြောင်းပြန်ကြားချက်အား မည်သည့်အချိန်တွင် ရရှိမည်နည်း။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ပြီးပြည့်စုံသောလျှောက်ထားလွှာများကို စိစစ်ပြီးနောက် ၇ ရက်အတွင်း အကြောင်းပြန်ကြားမည်ဖြစ်သည်။ (အဆိုပါ စိစစ်မှုများကို လျှောက်ထားလွှာများအား လက်ခံရရှိချိန်မှစ၍ ၃ ရက်အတွင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။) စာရွက်စာတမ်းများပြည့်စုံခြင်းမရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ Email ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာဖြင့်ဖြစ်စေ စာရွက်စာတမ်းများပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်ရန် အကြောင်းကြားခြင်းကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် ၅ ရက်အတွင်း ပြည့်စုံအောင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။

ငှ။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများမှ အဆိုပြုတင်သွင်းလာသည့် ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းအား မည်ကဲ့သို့စိစစ်မည်နည်း။

အဆိုပြုစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းအား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ လက်ခံရရှိသည်နှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်သည် -

က။ အဆိုပြုတင်သွင်းထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းတွင် အနိမ့်ဆုံးအနေဖြင့် အမည်များ၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်များနှင့် နိုင်ငံသားနေရာများတွင် ဖြည့်သွင်းထားခြင်းရှိ/မရှိ စိစစ်မည် ဖြစ်သည်။

ခ။ အဆိုပြုတင်သွင်းထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူအားလုံး ဝန်ခံကတိပြုလွှာများအား လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းရှိ/မရှိ စိစစ်မည်ဖြစ်သည်။

ဂ။ ဗီဇကိစ္စများဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် ဆိုပြုတင်သွင်းလာသည့် ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းအား စိစစ်၍ တံဆိပ်တုံးရိုက်နှိပ်ပြီး Email ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာတိုက်မှဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း၏ ဆက်သွယ်ရမည့်ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနထံသို့ ပေးပို့သွားမည် ဖြစ်သည်။ ရက်စွဲ၊ အမည်၊ နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်၊ အဖွဲ့အစည်းအမည်နှင့် ကဒ်ပြားသက်တမ်းကုန်ဆုံးမည့်ရက် အစရှိသည့်အချက်အလက်များအား အချက်အလက်ဘဏ် (database) အတွင်းသို့ ထည့်သွင်းမည် ဖြစ်သည်။

ဃ။ တင်သွင်းလာသည့် ဝန်ခံကတိပြုလွှာတစ်စောင်စီအတွက် သက်သေခံကဒ်ပြား တစ်စုံစီ (ပလတ်စတစ် လောင်းထားသော သက်သေခံကဒ်ပြားနှင့် လည်ဆွဲကြိုး) ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

င။ အဆိုပြုတင်သွင်းလာသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်းအား လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး Email ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာတိုက်မှဖြစ်စေ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများထံသို့ ပြန်လည်ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်သည်။

စ။ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုလွှာတွင် ဖော်ပြထားသည့် ဆက်သွယ်ရန်ပုဂ္ဂိုလ်အားဆက်သွယ်၍ သက်သေခံ ကတ်ပြားများ လာရောက်ထုတ်ယူရန် ဖိတ်ကြားခြင်း။

ဆ။ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းအား သက်သေခံကတ်ပြားများပေးအပ်ခြင်း။

**၁၀။ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်းအား တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုပေးပါရန်လျှောက်ထားလွှာ နှင့်အတူ အဆိုပြုတင်သွင်းသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်း အပြည့်အစုံအတိအကျအား တစ်ပါတည်းတင်သွင်း ရန်လိုအပ်ပါသလား (သို့မဟုတ်) အဆိုပါစာရင်းအား ဖြည့်စွက်၍ နောက်တိုးတင်သွင်းနိုင် ပါသလား။**

သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများသည် နောက်တိုးစာရင်းများအား ရွေးကောက်ပွဲနေ့မတိုင်မီ ၁၅ ရက်အလိုအထိ ထပ်မံ တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ (၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီထက်နောက်မကျဘဲ)

ထိုသို့ထပ်မံတင်သွင်းရန်အတွက် သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အထက်တွင်ဖော်ပြထားသည့် နည်းလမ်းများအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။

ရွေးကောက်ပွဲနေ့မတိုင်မီ ၁၅ ရက်အလိုအထိ ထပ်မံတင်သွင်းနိုင်သည့် နောက်တိုးစာရင်းများတွင် ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူအရေအတွက်အား ကန့်သတ်ထားခြင်းမရှိပါ။

လုပ်ငန်းများအား မြန်ဆန်ချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လျှောက်ထားလွှာများအား ကြိုတင်တင်သွင်းကြပါရန် သံတမန်ရေးရာအဖွဲ့အစည်းများအား အကြံပြုတိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

**၁၁။ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် သက်သေခံကတ်ပြားများအား မည်သည့်အချိန်တွင် မည်ကဲ့သို့ထုတ်ယူ နိုင်သနည်း။**

သက်သေခံကတ်ပြားများ လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပြီးဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ အကြောင်းကြား သည်နှင့် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းမှ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ဆက်သွယ် လုပ်ကိုင်ရန် ပေးထားသည့်စာရင်းပါပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် အဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး (သို့) သံအမတ် (သို့) သံရုံးယာယီ တာဝန်ခံမှ လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ (သို့မဟုတ်) မိမိ၏သံတမန်ကတ်ပြားအားပြသ၍ အဆိုပါ သက်သေခံကတ်ပြားများအား နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တွင် လာရောက်ထုတ်ယူရမည် ဖြစ်သည်။ အောက်ဖော်ပြပါ စာရွက်စာတမ်းများအား တင်သွင်းနိုင်လျှင် အဆိုပါကိုယ်စားလှယ် ပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ သက်သေခံ ကတ်ပြားများ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

- ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဝန်ခံကတ်ပြုလွှာမူရင်များ
- ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူတစ်ဦးစီ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်မိတ္တူများ (ပထမဆုံး စာမျက်နှာနှင့် မြန်မာဗီဇာတုံးထုထားသည့်စာမျက်နှာ)

ထို့ကြောင့် အမည်စာရင်းတင်သွင်းထားသော စောင့်ကြည့်လေ့လာမည့်သူများသည် မိမိတို့၏ သက်သေခံကတ်ပြားများအား မိမိတို့၏ အဖွဲ့အစည်းမှ သွားရောက်ထုတ်ယူနိုင်ရန်အတွက် ဗီဇာများကို ကြိုတင်လျှောက်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

**၁၂။ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းတွင် အခြေမစိုက်သော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများအနေဖြင့် ဗီဇာရရှိရန် မည်ကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ရမည်နည်း။**

ဗီဇာလျှောက်ထားခြင်းသည် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာမည့်သူနှင့် သံတမန်အဖွဲ့အစည်း၏ တာဝန်သာ ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါတာဝန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဥပဒေများအရ ဗီဇာလျှောက်ထားခွင့်ရှိသူများကိုသာ အဆိုပြုတင်ပြရန် ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၏ကျင့်ဝတ်များ ( ၁၉၊ မတ်လ၊ ၂၀၁၅ တွင် ထုတ်ပြန်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ ၂/၂၀၁၅) အား လိုက်နာပါမည်ဟု ဝန်ခံကတ်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသူဖြစ်ရမည်။ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများသည် နိုင်ငံရပ်ခြားရှိသက်ဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံရုံးများမှ ထုတ်ပြန်ထားသော စည်းမျဉ်း ဥပဒေများအရ ဗီဇာများကို ကြိုတင်လျှောက်ထားရမည်။ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများသည် ခွင့်ပြု ဗီဇာ သက်တမ်း ကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၌ နေထိုင်ခွင့်ရှိသည်။

ဗီဇလျှောက်ထားရာတွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရ နဂိုမူလလိုအပ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများသာမက တစ်ဦးချင်း လာရောက်လျှောက်ထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများသည် အောက်ပါတာရွက်စာတမ်းများကိုပါ ပူးတွဲတင်ပြရမည်ဖြစ်သည်။

- ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ စိစစ်ထားသည့် သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများမှ အဆိုပြုတင်ပြထားသော ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူစာရင်း မိတ္တူတစ်စောင်
- ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းသို့ ပေးပို့ထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရန်ဖိတ်ကြားလွှာ
- အဆိုပါရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူသည် မိမိတို့သံတမန်အဖွဲ့အစည်းမှ တာဝန်ယူ၍ဖိတ်ကြားထားသူ ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြထား၍ အဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး (သို့) သံအမတ် (သို့) သံရုံးယာယီတာဝန်ခံမှ လက်မှတ်ရေးထိုး ထားသည့် ထောက်ခံစာ

**၁၃။ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများသည် မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းတင်ပြပွဲ (Briefing) တစ်ခု တက်ရောက် ရမည်လား။**

ရွေးကောက်ပွဲနေ့မတိုင်မီတွင် သံတမန်ရေးရာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများအတွက် မိတ်ဆက် ရှင်းလင်းတင်ပြပွဲ (Briefing) တစ်ခုအားပြုလုပ်ရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ စီစဉ်နေပါသည်။ သို့ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ ရောက်ရှိလာမည့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူဦးရေ ပမာဏအပေါ်မူတည်၍ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူအားလုံးအား ဖိတ်ကြားသွားနိုင်ခြင်းရှိ/မရှိမှာ မသေချာသေးပေ။

သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၏ အခွင့်အရေးများ၊ တာဝန်များ၊ လိုက်နာရမည့်ကျင့်ဝတ်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မိမိတို့၏ အဖွဲ့ဝင်များအားလုံးကို သင်တန်းပို့ချရန် တာဝန်ရှိပါသည်။

**၁၄။ သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မိမိတို့၏စောင့်ကြည့်လေ့လာမှုများပြီးလျှင် မိမိတို့ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စောင့်ကြည့် လေ့လာရေးလုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ အစီရင်ခံစာတင်ရန် လိုအပ်ပါသလား။ မလိုအပ်ပါ။**



သတိပြုရန် - ယခုစာရွက်စာတမ်းသည် သတင်းအချက်အလက်မျှဝေရန်သာဖြစ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများမှာ ယခုစာရွက်စာတမ်း၏ အထက်တွင် စိုးမိုးနေသည်ဖြစ်ပါသည်။